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Referat af mødet tirsdag den 31. januar kl. 18.30 til 21.00 på Elev Skole 

Dagsorden 

Mødeleder: Jens 

Referent: Peter 

Deltagere: Anders, Jane, Hanne, Mette, Palle, Mette, Louise, Jan, Morten, Tina, Peter, Hanne, Kristine og Jens 

Afbud: David, Lise 

 Emne Ca. tid Mål med punktet Ansv

arlig 

Referat 

1 Rammesætning af mødet 

 

5 min Velkomst  

 

 

Jens 

Punkter vedr. eventuelt noteret 

 

2 Status på regnskabet pr 31. 

december og første blik på 

budgettet for 2023 

20 min Give skolebestyrelsen en status på regnskabet for 

2022 og et blik på rammerne for budgetåret 2023 

Har skolebestyrelsen ønsker til prioriteringer for 

det kommende år? 

 

Jens 

Skolelederen fremlagde regnskab og budget for Elev Skole, Hårup Skole og 

SFO. 

Alle tre enheder har en solid økonomi, med overskud, så der er rum til at 

prioritere indsatser.  

På Hårup Skole er der et ekstra stort akkumuleret overskud, hvilket skyldes, 

at der endnu ikke er afregnet for den opførte multibane til udskolingen 
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Skoleledelsen anbefalede en ekstra investering på kommende 6. årgang 

grundet årgangenes elevsammensætning og historik, hvilket skolebestyrelsen 

efterfølgende besluttede. 

I det kommende skoleår skal der ansættes en ekstra lærer på Elev Skole samt 

en børnehaveklasseleder på Hårup Skole. 

Herefter blev niveauet for lejrskoler og SFO-koloni drøftet, og det blev 

besluttet at videreføre det nuværende niveau. 

På Elev Skole er det desuden nødvendigt at investere i ekstra skolemøbler og 

måske møbler til klubben til de nye midlertidige lokaler, hvilket der var 

enighed om.  

 

2 Pædagogisk tema 

Skolernes arbejde med 

Sundheds- og 

trivselsmålingerne 

30 min Jane giver et kort oplæg til, hvordan man kan gå 

til arbejdet med at forbedre sundheden og 

trivslen på vores skoler 

Jane giver et kort rids over nogle af vores lokale 

trivsels- og sundhedsudfordringer og hvilke 

tilgange der har virket andre steder både 

nationalt og internationalt.  

Herefter drøfter skolebestyrelsen om det er 

noget skolebestyrelsen og skolen skal forfølge. 

Jane 

Alle 

Til en start blev det teoretiske grundlag for Whole System Approach 

gennemgået. Her tænkes der i samarbejdsbaserede og helhedsorienterede 

løsninger på tværs af forskellige arenaer og aktører. 

På baggrunde af tallene for Elev og Hårup skole kunne en fremtidig indsats på 

skolerne være centreret omkring to temaer: 1) Børn og unges søvn 2) Børn 

og unges livstilfredshed 

Et muligt bud på en konkret samarbejdsbaseret og helhedsorienteret tilgang 

kunne være at indgå I samarbejde med Janes arbejdsplads og nogle 

medarbejdere der, der har brug for træning og øvelse i at facilitere processer. 
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 Her kunne vi få professionel hjælp til at indkredse mulige handlinger og 

tilgange i lokalsamfundene. 

Næste skridt blev ikke besluttet, men punktet tages op igen på et af de 

efterfølgende møder. 

      

3 Aktuel status fra skolerne 15 min Orientering vedr. den aktuelle situation på 

skolerne:  

a) Ledelsen – status på pavilloner til Elev 

Skole 

b) Personalet  

c) Forældrene 

 

Alle 

På begge skoler afholdes der projektuger, hvor det normale skema brydes 

ned, og der arbejdes på tværs af årgangene. 

Der blev afholdt pædagogisk aften for personalet d. 18. januar med fokus 

på samarbejdskultur, verbal/non verbal kommunikation. 

 

Elevtrivselsmålingen gennemføres i uge 6 og 8 på begge skoler. 

 

Der afholdes pædagogisk dag for personalet d. 3. marts. 

Undervisningen slutter denne dag kl. 12.45., men SFO er åben med 

vikardækning 

 

På Elev Skole har der været pres på arbejds- og 

undervisningsmiljøet pga transport til og fra Hårup. Skolen er selv ansvarlig 

for situationen, da det skyldes en beslutning, der blev truffet i efteråret 2021 

for at bibeholde 0. - 5. årgang samlet på Elev Skole. Det er derfor en uheldig 

situation, at der nu er fritidsbrugere, der bliver ramt af den manglende 

mulighed for at bruge gymnastiksalen i dagligdagen. Skoleledelsen har været 
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i dialog med brugerne om situationen og mulige alternativer til 

gymnastiksalen. Der er fundet en løsning ved at inddrage gymnastiksalen til 

undervisning fra medio februar. Der arbejdes pt. med denne løsning, og når 

alle interessenter er blevet inddraget og alle kendte løsningsmuligheder er 

afprøvet, kommunikeres der til forældrene. 

Det er besluttet, at der opføres seks midlertidige lokaler på grunden ved 

siden af Krokodillehaven. Disse står klar til brug fra 1. august. Foruden de nye 

lokaler vil der blive opført toiletter, garderober, personalefaciliteter samt 

udeområder. 

Udgifterne til ovenstående afholdes fra centralt hold og har således ikke 

indflydelse på skolernes budgetter 

 

5 Princip om klassedannelse 

på 6. årg 

 

30 min Skolebestyrelsen skal konkret drøfte en indstilling 

for den kommende og planlagte 

klassesammenlægning for den nuværende 5. 

årgang 

Skolebestyrelsen skal tillige drøfte om princippet 

skal tilpasses 

 

 Skolelederen gennemgik grundlaget og historikken på den kommende 6. 

årgang. Elevtallet betyder, at der er økonomi til at oprette to klasser. Der har 

været ønske fra nogle forældre på Elev Skole om, at man bibeholdt en klasse 

med elever fra Elev Skole. Hvis dette skulle gennemføres, vil elevtallet 

betyde, at der skulle oprettes en ekstra klasse, hvilket vil koste 1. mio. 

kroner, som vil ligge ud over Hårup Skoles budget. 

Efterfølgende blev grundlaget og historikken drøftet. Følgende blev besluttet: 

Der bliver dannet to nye 5. klasser, der både skal sikre homogene klasser 

samt tage højde for historikken på de to 5. årgange. Der prioriteres desuden 
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en ekstra ressource til årgangen for at sikre den bedst mulige start på den 

fælles 6. årgang. 

Skolebestyrelsen behandlede ikke om princippet skal justeres ifht en ønsket 

praksis- Dette tages op på det kommende møde 

  

6 Punkter til de kommende 

møder 

5 min Projekt ”den stående skole” 

(orientering) 

Skole-hjemsamarbejdet 

meddelelsesbogen 

Skolernes principper: 

Fælles overblik og et specifikt blik på: 

Princip for ansættelse af ledere 

Princip for ansættelse af pæd 

personale 

 

 Projekt ”den stående skole” (orientering) 

Skole-hjemsamarbejdet meddelelsesbogen 

Skolernes principper: 

Fælles overblik og et specifikt blik på: 

Princip for ansættelse af ledere 

Princip for ansættelse af pæd personale 

 

 

 

7 Eventuelt 5 min   Henvendelse til medlem af skolebestyrelsen vedr. et mudret område ved SFO 

på Hårup Skole. Intet besluttet. 
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Drøftelse af eventuelt dialogmøde med klasseforældreråd. Det blev besluttet 

at indkalde til møde i løbet af foråret 

Der afholdes Kick-off møde Elev Skole 8. feb., hvor en arkitekt vil giver visuel 

rundtur på den nye skole. Desuden vil der være information om 

navnekonkurrence til den nye skole samt de midlertidige lokaler. 

Forslag om at søge efter repræsentant til skolebestyrelsen i Nye, så den nye 

bydel er repræsenteret. Det blev besluttet ikke at gøre dette yderligere. Alle 

har mulighed for at stille op til valg til Skolebestyrelsen, og der er andre bydele 

i skoledistriktet, der ikke er repræsenteret.   


